

**No. 35358. Multilateral**

EUROPEAN CHARTER FOR REGIONAL OR MINORITY LANGUAGES. STRASBOURG, 5 NOVEMBER 1992 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2044, I-35358.*]

DECLARATION

**Finland**

*Notification effected with the Secretary-General of the Council of Europe: 30 November 2009*

*Date of effect: 30 November 2009*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: Council of Europe, 22 February 2010*

**N° 35358. Multilatéral**

CHARTRE EUROPÉENNE DES LANGUES RÉGIONALES OU MINORITAIRES. STRASBOURG, 5 NOVEMBRE 1992 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2044, I-35358.*]

DÉCLARATION

**Finlande**

*Notification effectuée auprès du Secrétaire général du Conseil de l'Europe : 30 novembre 2009*

*Date de prise d'effet : 30 novembre 2009*

*Enregistrement auprès du Secrétariat des Nations Unies : Conseil de l'Europe, 22 février 2010*

[ ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS ]

"Finland declares, referring to Article 7, paragraph 5, that it undertakes to apply, *mutatis mutandis*, the principles listed in paragraphs 1 to 4 of the said Article to the Romanes language, to the Karelian language and to the other non-territorial languages in Finland."

[TRANSLATION – TRADUCTION]<sup>1</sup>

« La Finlande déclare, se référant à l'article 7, paragraphe 5, qu'elle s'engage à appliquer, *mutatis mutandis*, les principes énumérés aux paragraphes 1 à 4 dudit article à la langue romanes, à la langue Carélienne et aux autres langues dépourvues de territoire en Finlande. »

<sup>1</sup> Translation supplied by the Council of Europe – Traduction fournie par le Conseil de l'Europe.